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Diagnostiek: € 60 miljoen besparen en hogere kwaliteit! 

VGZ heeft onderzocht dat we wel € 60 miljoen kunnen besparen met een andere opzet van de 

diagnostiek. Terwijl de kwaliteit hoger wordt. Bij diagnostiek kunt u denken aan bloedonderzoek en 

röntgenfoto’s die in ziekenhuizen gemaakt worden. Uit onderzoek en een vergelijking met Duitsland 

blijkt dat de huidige prijzen al jaren veel te hoog zijn. 

Reden 1: Grotere labs: betere resultaten 

Laboratoria voor bloedonderzoek moeten groter worden. In Duitsland zijn labs gemiddeld 10 keer groter. 

Dit leidt tot schaalvergroting en automatisering. Zo kan een lab efficiënter werken. Bovendien wordt de 

kwaliteit van de zorg beter. 

Natuurlijk willen we niet dat u verder moet reizen voor bloedonderzoek. Dus de buisjes bloed gaan 

verder reizen, niet u. U houdt gewoon uw bloedprikpost bij u in de buurt. 

Reden 2: Grotere labs: minder kosten 

Het aantal kleine labs in Nederland zorgt er ook voor dat de kosten bij ons veel hoger zijn dan in 

Duitsland. Het efficiëntere werken in grotere labs zorgt ook voor minder kosten. Daarnaast is de 

vergoeding die labs nu krijgen voor bloedonderzoek onevenredig hoog. Dus hebben de labs op dit 

moment geen prikkels om hun eigen kosten te verlagen. 

Deze schaalvergroting is een actie voor de zorgaanbieders zelf, maar VGZ gaat dit stimuleren en 

ondersteunen. 

Reden 3: Geen dubbel bloedonderzoek meer 

Het komt vaak voor dat een patiënt bij verschillende dokters opnieuw een bloedonderzoek moet laten 

doen. Of weer dezelfde foto moet laten maken. Dit doen artsen natuurlijk niet bewust. Op dit moment 

zijn er in Nederland ruim 150 zorgaanbieders die labonderzoek uitvoeren. Dit aantal is hoog, en de 

samenwerking is niet altijd goed. Daarom gaat VGZ helpen om dit in de toekomst te voorkomen. 

Hoe ziet VGZ de toekomst? 

Jeanette Horlings-Koetje, Directeur Zorginkoop Medisch Specialistische Zorg: “Wij willen naar een 

situatie waarbij er nog een beperkt aantal labs in Nederland zijn. Bloedprikken kan nog steeds bij de 

klant in de buurt, het bloed zelf gaat verder reizen. De labs maken minder kosten en de klant hoeft maar 

eenmalig onderzoek te ondergaan. Omdat zorgaanbieders de informatie uit het onderzoek met elkaar 

delen”. En zo hopen we € 60 miljoen te besparen. 
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